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 Närvarolista   
 

     
Beslutande Tjänstgör för 
Gunnar Lidell (M)  
Marie Dahlin (S)  ej § 167  
Anne Sophie Aronsson (S)  § 167 Marie Dahlin (S) 
Jeanette Dahlbom (M) Johan Ekström (FP) 
Henrik Josten (M)  
Lena Eckerbom Wendel (M)  
Anders Forsström (M)  
Marie-Louise Bäckman (KD)  
Bengt Larson (S) Joakim Sjöling (S) 
Madelaine Karlsson (S)  
Lennart Niklasson (S)  
Mats Andersson (C) Bo Carlsson (C) 
Marianne Ramm (V) James Bucci (V) 
Lutz Rininsland (V)  
Marika Isetorp (MP)  
Per Sjödahl (MP)   

    
  

Ersättare 
Anne Sophie Aronsson (S) ej § 167 
Orvar Carlsson (KD) 
Benny Augustsson (S) 
Åsa Olin (V) § 156- del av 159 
Morgan Larsson (VFP) 
Gunnel Dirsäter (MP) 
 

 

 
Information § 157 
Förbundsdirektören vid Kunskapsförbundet Väst Johan Olofson  
Utvecklingschefen Maria Hildefors 
Förbundsdirektören Lasse Lindén  
Biträdande förbundsdirektören Christian Martins 
Gatuchefen Elisabeth Linderoth 
Planarkitekten Helena Bråtegren 
Näringslivschefen Christel Thuresson 
Planeringssekreteraren Lars Rudström 
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Forts Information § 157 
IT-chefen Jörgen Haglund 
Ekonomichefen Thomas Sannemalm 
Förvaltningschefen Sophia Vikström  
Konsulten Stig Fredriksson 
Utvecklingschefen Nina Schmidt 
 
 

    Övriga deltagare 
Kommundirektören Ove Thörnkvist 
Kanslichefen Katrin Siverby 
Kommunsekreteraren Maud Rudquist 
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 Ärenden       Sid 
 

§ 156 Fråga om deltagande vid Kommunstyrelsens sammanträde  
(Dnr KS 2013/218) 

7 

§ 157 Information (Dnr KS 2013/20) 8 

§ 158 Ordförandeinformation (Dnr KS 2013/21) 10 

 Ärenden som beslutas av kommunfullmäktige  

§ 159 Återremitterat ärende avseende beslut om Mål- och resursplan  
2014-2016 (Dnr KS 2013/11) 

11 

§ 160 Samhällsbyggnadsnämnden anhållan om utökad investeringsbudget  
för om- och tillbyggnad av LSS-boende på Ankargatan 2 och 4  
(Dnr KS 2013/230) 

21 

§ 161 Överföring av investeringsbudget från Socialnämnden till Samhällsbygg- 
nadsnämnden för ombyggnad av LSS bostaden Brinkebo  
(Dnr KS 2013/236) 

22 

§ 162 Samhällsbyggnadsnämnden med anhållan om investeringsmedel för  
Mården 1, brandstationen i Vänersborg (Dnr KS 2012/45) 

23 

§ 163 Vattenpalatset Vänerparken AB med anhållan om nyemission samt  
antagande av reviderad bolagsordning (Dnr KS 2013/185) 

24 

§ 164 Antagande av Strategiskt Näringslivsprogram 2014-2024 för Vänersborgs 
kommun (Dnr KS 2013/56) 

25 

§ 165 Antagande av strategi för lokalisering av småbåtshamnar utmed Dalslands-
kusten (Dnr KS 2011/447) 

26 

§ 166 Sammanträdestider för 2014 avseende Kommunstyrelsen och Kommun- 
fullmäktige (Dnr KS 2013/281) 

29 

§ 167 Fråga om ansvarsfrihet för Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund –  
NÄRF avseende 2012 års förvaltning (Dnr KS 2013/215) 

31 

§ 168 Svar på motion om att utreda fråga om öppna nämndssammanträden  
(Dnr KS 2012/186) 

32 

§ 179 Svar på  motion om när ny bygglovstaxa kan komma att beslutas  
(Dnr KS 2012/408) 

34 

§ 170 Svar på motion om bättre ridvägar (Dnr KS 2012/416) 35 

§ 171 Svar på motion om stadsodling i Vänersborg (Dnr KS 2012/432) 36 

§ 172 Rapportering av ej verkställda, gynnande beslut enligt socialtjänstlagen,  
SoL och Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS,   
avseende kvartal 1 år 2013 (Dnr KS 2013/235) 

38 
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§ 173 Antagande av rutin för hantering av medborgarförslag (Dnr KS 2013/283) 39 

§ 174 Mottagande av ensamkommande barn (Dnr KS 2012/391) 40 

§ 175 IT-investeringar för 2013-2014 (Dnr KS 2013/262) 42 

 Ärenden som beslutas av kommunstyrelsen  

§ 176 Tilläggsanslag avseende 2013 års löneavtal. (Dnr KS 2013/257) 43 

§ 177 Finansiering av process rörande Arena Vänersborg (Dnr KS 2013/275) 44 

§ 178 Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Vänersborg med anhållan om  
hyresbidrag (Dnr KS 2013/214) 

45 

§ 179 Ramnered-Gundlebo fiberförening med ansökan om kommunal borgen  
för byggande av fibernät (Dnr KS 2013/252) 

46 

§ 180 Yttrande över regional plan för transportinfrastrukturen i Västra Götaland  
2014-2025 (Dnr KS 2013/244) 

48 

§ 181 Yttrande över nationell plan för transportsystemet 2014-2025  
(Dnr KS 2013/245) 

50 

§ 182 Information om kongress 2015 med Sveriges Kommuner och Landsting  
(Dnr KS 2013/197) 

52 

§ 183 Yttrande över samråd om Översiktsplan 2013 för Färgelanda kommun  
(Dnr KS 2013/267) 

53 

§ 184 Yttrande över verksamhetsplan och budget 2014 för Fyrbodals kommu- 
nalförbund (Dnr KS 2013/248) 

54 

§ 185 Yttrande över remiss om West Swedens framtida inriktning, organisation  
och finansiering (Dnr KS 2013/265) 

55 

§ 186 Fråga om deltagande i Leader Dalsland och Årjäng, programperiod  
2014-2020 (Dnr KS 2013/200) 

57 

§ 187 Fråga om deltagande i Leader Göta Älv under en ny  programperiod  
(Dnr KS 2013/194) 

58 

§ 188 Fråga om deltagande i Earth hour 2014 (Dnr KS 2013/258) 59 

§ 189 Yttrande över samråd avseende detaljplan för Cypressen 17 m fl,  
Vänersborgs kommun (Dnr KS 2012/197) 

61 

§ 190 Avrapportering av utveckling av Holmen-området, Projekt Wargön  
(Dnr KS 2011/207) 
 
 

62 
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§ 191 Delegationsbeslut (Dnr KS 2013/23) 64 

§ 192 Meddelanden (Dnr KS 2013/22) 65 

§ 193 Uppsägning av avtal gällande samverkan inom Gymnasieområdet  
Fyrbodal samt antagande av avsiktsförklaring (Dnr KS 2013/63) 

66 
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 § 156  Dnr  2013/218 
 
 

Fråga om deltagande vid Kommunstyrelsens sammanträde  
 
Ärendebeskrivning  
 
Ordföranden tillfrågade Kommunstyrelsen om praktikanten Gabriella Sunning, 
utvecklingschefen Nina Schmidt och närvarande, men icke tjänstgörande ersättaren 
Anna Rudebou Svedung (M), kunde medges rätt att delta vid dagens sammanträde med 
Kommunstyrelsen. 
  
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut.   
 
Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunstyrelsen medger praktikanten Gabriella Sunning, utvecklingschefen Nina 
Schmidt och närvarande, men icke tjänstgörande ersättaren Anna Rudebou Svedung 
(M), rätt att delta vid dagens sammanträde. 
_____________ 
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 § 157  Dnr  2013/20 
 
 

Information  
 
 
Förbundsdirektören vid Kunskapsförbundet Väst Johan Olofson och 
utvecklingschefen Maria Hildefors 
Information om Kunskapsförbundet Väst  
- Förändringar 
- Kvalitetsprocesser 
- Varumärkeslansering 
- Omstruktureringsprocess 
- Fortsatt sjösättning 
 
Förbundsdirektören Lasse Lindén samt biträdande förbundsdirektören  
Christian Martins 
Information om Fyrbodals kommunalförbund (Dnr KS 2013/248) 
- Tillväxtprogram med genomförandeplan 
- Omställningskontor - uppdraget inom näringslivsfrågor  
- Gymnasiesamverkan 
- Infrastrukturplaner  
- Kollektivtrafik 
 
Gatuchefen Elisabeth Linderoth 
Fråga om deltagande i Earth hour 2014 (Dnr KS 2013/258) 
 
Planarkitekten Helena Bråtegren 
- Antagande av strategi för lokalisering av småbåtshamnar utmed Dalslands- 
  kusten (Dnr KS 2011/447) 
- Yttrande över samråd avseende detaljplan för Cypressen 17 m fl,  
  Vänersborgs kommun (Dnr KS 2012/197) 
  
Näringslivschefen Christel Thuresson 
Antagande av Strategiskt Näringslivsprogram 2014-2024 för Vänersborgs  
kommun (Dnr KS 2013/56) 
 
Planeringssekreteraren Lars Rudström 

  - Yttrande över regional plan för transportinfrastrukturen i Västra Götaland  
      2014-2025 (Dnr KS 2013/244) 
- Yttrande över nationell plan för transportsystemet 2014-2025  
     (Dnr KS 2013/245) 
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Forts § 157 Dnr  2013/20 
 
 
IT-chefen Jörgen Haglund 
IT-investeringar för 2013-2014 (Dnr KS 2013/262) 
 
Ekonomichefen Thomas Sannemalm 
- Samhällsbyggnadsnämnden med anhållan om investeringsmedel för  
 Mården 1, brandstationen i Vänersborg (Dnr KS 2012/45) 
- Vattenpalatset Vänerparken AB med anhållan om nyemission samt  
 antagande av reviderad bolagsordning (Dnr KS 2013/185) 
- Budgetuppföljning Januari - Juli 2013 
 
Kommunstyrelsens ordförande Gunnar Lidell (M), kommundirektören Ove 
Thörnkvist, förvaltningschefen Sophia Vikström och konsulten Stig Fredriksson 

 Avrapportering av utveckling av Holmen-området, Projekt Wargön (Dnr KS 2011/207) 
 
Utvecklingschefen Nina Schmidt 
- Mottagande av ensamkommande barn (Dnr KS 2012/391) 
- Uppsägning av avtal gällande samverkan inom Gymnasieområdet Fyrbodal samt 
 antagande av avsiktsförklaring (Dnr KS 2013/63) 
 
Kommundirektören Ove Thörnkvist 
Kommundirektörens ledningsgrupp 
- vision, ledning och styrning 
- ambition 
Rekrytering 
- socialchef 
Restad Gård 
Dialog om framtida Flyktingförläggning och kontaktytor med kommunen 
Ministerbesök 
- fredag 6 september kl 1330-1600 
- finansmarknadsminister Peter Norman med följe 
- överläggningar 
- företagsbesök på Nordiska Skorstensprodukter AB  

 
Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunstyrelsen noterar informationen   
_____________
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 § 158  Dnr  2013/21 
 

Ordförandeinformation 
 
Kommunstyrelsens ordförande Gunnar Lidell (M)  
 
Den 29 maj  Samverkanskonferens i Vänersborg 
Den 29 maj  Byggnadsminnesförklaring av akvedukten i Håverud 
Den 29 maj  Avtackning av Innovatums VD, Tore Helmersson 
Den 30 maj Företagarfrukost 
Den 30 maj  Samarbetskommittén Trollhättan Vänersborg 
Den 31 maj  West Sweden stämma i Vänersborg 
Den 4 juni  Medaljdelegationen 
Den 17 juni Träff med innebandyklubben, IBK Vänersborg 
Den 18 juni Träff med IFK Vänersborgs klubbchef Tomas Granlund 
Den 19 juni Ägarmöte med Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, NÄRF 
Den 19 juni  Årsmöte med Forum Vänersborgs stad 
Den 10 augusti Ägarmöte med Kunskapsförbundet Väst  
Den 14 augusti Avslutning med ”Unga entreprenörer” Trollhättan-Vänersborg 
Den 15 augusti möte med Innovatum och re:newcell AB 
Den 19 augusti Styrgrupp för planfrågor 
Den 19 augusti  Styrgrupp Wargön 
Den 21 augusti Möte med AB Vänersborgsbostäder 
Den 21 augusti  Möte med Vattenfall 
Den 23 augusti Ägarmöte med Samordningsförbundet Mellerud-Vänersborg 
Den 23 augusti ”Brolle i Parken” 
Den 26 augusti Ägarmöte med Kunskapsförbundet Väst 
Den 29 augusti Galapremiär ”Monica Z” i Trollhättan 
Den 30 augusti Infrastrukturberedning Fyrbodal 
Den 2 september Anställningsintervjuer med sökande till tjänst som socialchef 
Den 3 september Beredning inför hälsopolitiska rådet 
 
Samtal har ägt rum med Migrationsverket och företrädare för Restad Gård angående 
förslaget att inrätta flyktingboende på Restad Gård.  
 
Överläggningar rörande eventuell företagsetablering i Vänersborgs kommun. 
 
Den 23 oktober inbjuds till en kväll med arbete kring Vision Vänersborg.  
 
Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
_____________
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 § 159  Dnr  2013/11 
 
 

Återremitterat ärende avseende beslut om Mål- och resursplan 
2014-2016  
 
Ärendebeskrivning  
 
FFöörrssllaagg  ttiillll  MMååll--  oocchh  rreessuurrssppllaann  22001144--22001166  hhaarr  uupppprräättttaattss..    
  
ÄÄrreennddeett  hhaarr  ffoorrttllööppaannddee  bbeerreettttss  aavv  bbuuddggeettbbeerreeddnniinnggeenn  ssoomm  uuttggöörrss  aavv  lleeddaammöötteerrnnaa  ii  
KKoommmmuunnssttyyrreellsseennss  aarrbbeettssuuttsskkootttt..    
  
FFöörrssllaagg  ttiillll  MMååll  oocchh  rreessuurrssppllaann  22001144--22001166  hhaarr  22001133--0055--1155  vvaarriitt  fföörreemmååll  fföörr  fföörrhhaannddlliinngg  
eennlliiggtt  1111  §§  MMBBLL..    
  
ÄÄrreennddeett  hhaarr  bbeerreettttss  aavv  KKoommmmuunnssttyyrreellsseennss  aarrbbeettssuuttsskkootttt  
  
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 2013-05-28, § 129 
 
Budgetekonomen Ewa Lundqvist informerade och ekonomichefen Thomas Sannemalm 
fanns tillgänglig för frågor.  
 
Ordföranden redovisade arbetsutskottets tillika budgetberedningens förslag enligt till 
Kommunstyrelsens protokoll fogad bilaga. 
 
Ordföranden redovisade vidare för Moderaterna, Folkpartiet samt Kristdemokraterna 
tilläggsförslag, enligt till Kommunstyrelsens protokoll fogad bilaga. 
 
Marie Dahlin (S) yrkade budgetförslag, enligt till Kommunstyrelsens protokoll fogad 
bilaga, med tillägg: ”i investeringsbudgeten 11 Miljoner kronor för 2016 tunnel 
under järnvägen vid Holmängen”. I yrkandet instämde Bo Carlsson (C). 
 
Per Sjödahl (MP) yrkade budgetförslag enligt till Kommunstyrelsens protokoll fogad 
bilaga. 
 
Lutz Rininsland (V) yrkade budgetförslag enligt till Kommunstyrelsens protokoll 
fogad bilaga, med tillägg att Överförmyndarnämnden tillförs 58 000 kr. 
 
Sedan överläggningarna avslutats redovisade ordföranden att det fanns nedanstående 
förslag som redovisats genom bilagor som fogats till Kommunstyrelsens protokoll. 
1. Budgetberedningens förslag  
2. Budgetberedningens förslag med ordförandens ändringsförslag  
 fortsättningsvis kallat ordförandens förslag   
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
  
 
3. Budgetberedningens förslag med Marie Dahlins (S) yrkande med ovan redovisat 
 tillägg 
4. Budgetberedningens förslag med Per Sjödahls (MP) yrkande  
5. Budgetberedningens förslag med Lutz Rininslands (V) yrkande med ovan redovisat 
 tillägg  
  
Ordföranden ställde de fem ovan angivna förslagen mot varandra och fann att 
Kommunstyrelsen bifallit ordförandens förslag. Noteras att budgetberedningens 
ursprungsförslag, punkten 1, inte fick någon röst, varför den utgår i den fortsatta 
omröstningen.  
 
Omröstning begärdes.  
 
Ordföranden föreslog följande omröstningsordning som godkändes av 
Kommunstyrelsen. Ordföranden utsåg sitt eget förslag, punkten 2, till huvudförslag. För 
att utse ett motförslag skulle övriga förslag ställas mot varandra.  
 
Ordföranden ställde därefter yrkandena enligt ovan, punkterna 3, 4 och 5, mot varandra 
och fann att Kommunstyrelsen utsett Marie Dahlins (S), punkten 3, yrkande till 
motförslag till huvudomröstningen.   
 
Ordföranden föreslog följande omröstningsordning som godkändes av Kommun-
styrelsen. Den som stödjer ordförandes förslag, punkten 2, röstar ja och den som stödjer 
Marie Dahlins (S) yrkande, punkten 3, röstar nej. 
 
6 ja-röster 5 nej-röster 4 avstår 
Johan Ekström (FP) Marie Dahlin (S)  James Bucci (V) 
Henrik Josten (M) Joakim Sjöling (S) Lutz Rininsland (V) 
Lena Eckerbom Wendel (M) Madelaine Karlsson (S) Marika Isetorp (MP) 
Anders Forsström (M) Lennart Niklasson (S) Per Sjödahl (MP) 
Marie-Louise Bäckman (KD) Bo Carlsson (C)  
Gunnar Lidell (M)   
 
Med 6 ja-röster mot 5 nej-röster hade Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med 
ordförandens ovan redovisade förslag, punkt 2. Noteras att 4 ledamöter avstod från att 
rösta. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar, med de ändringar som framgår av till Kommunstyrelsens 
protokoll fogad bilaga följande: 
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
 
1.  Kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen under 2014 till 22:21 per 

skattekrona, vilket är oförändrad nivå jämfört med 2013.  
 
2.  Kommunfullmäktige fastställer nämndernas tillskott av skattemedel, investerings- 

och exploateringsplan och övriga direktiv i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål- och resursplan för 2014-2016. 

 
3.  För budgettäckning av löneavtal under 2013 och 2014 avsätts sammanlagt 

78,1 Mkr till kommunstyrelsens förfogande.  
 
4.  Anslagsbindningen avser för driftbudgeten den verksamhetsnivå som anges på 

sidan 17 och för investerings- och exploateringsplanens projektnivå. 
Kommunstyrelsen ges delegation att, om nödvändigt under löpande år, justera 
anslagsbindningsnivån.   

 
5.  Framställningar till kommunstyrelsen om anslag eller bidrag i budget för år 2014, 

för vilka inte uppförts medel i budgetförslaget, eller vilka inte behandlats i särskild 
ordning, ska inte föranleda vidare åtgärder. 

 
6.  Vid hantering av befarade eller konstaterade budgetavvikelser är facknämnder och 

enheter skyldiga att vidta de åtgärder som erfordras för att styra verksamheten, så 
att de ekonomiska ramarna hålls. 

 
7.  Partistödet, utbildningsdelen, ska om det ej utnyttjas för utbildning, återbetalas till 

kommunen.  
 
8.  Eventuell långfristig upplåning kan ske inom ramen för fastställd balansbudget 

utifrån gällande finanspolicy och delegationsordning. 
 
9.  Taxor och avgifter som fogats som bilagor till Kommunstyrelsens protokoll  

 Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande taxor: 
 
9.1 Avgifter för disposition av offentlig plats, enligt samhällsbyggnadsnämndens 

förslag 
 
9.2 Ändring av torghandelsstadgan, enligt samhällsbyggnadsnämndens förslag 
 
9.3 Ändring av renhållningstaxan, enligt samhällsbyggnadsnämndens förslag. 
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
 
9.4 Taxan för trygghetslarm höjs med 100 Kr till 300 Kr/månad, enligt 

socialnämndens förslag. 
 

9.5 Taxan för och hemsjukvård höjs med 100 Kr till 300 Kr/månad, enligt 
socialnämndens förslag. 

 
9.6 Egenavgift vid färdtjänsttaxa höjs med 25 %, vilket innebär att en enkelresa inom 

kommunen kommer att kosta 60 kr (f.n. 48 Kr), enligt socialnämndens förslag. 
 

9.7 Taxan för kostavgifter höjs med 2,5 % utöver indexuppräkning, enligt socialnämn-
dens förslag. 

 
Taxorna gäller från 2014-01-01 då tidigare taxor i berörda delar, upphör att gälla. 
 
Noteras att Lutz Rininsland (V) reserverade sig mot beslutet enligt en till 
Kommunstyrelsens protokoll fogad bilaga. 
  
Kommunfullmäktiges behandling av ärendet 2013-06-12, § 76 
 
Redovisning av Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Ordföranden redovisade Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Yrkanden vid dagens sammanträde med Kommunfullmäktige 
 
Gunnar Lidell (M) yrkade bifall till Kommunstyrelsens förslag enligt till Kommun-
fullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. I yrkandet instämde Johan Ekström 
(FP), Niklas Claesson (M) och Lena Eckerbom Wendel (M). 
 
Marie Dahlin (S) yrkade i enlighet med sitt slutliga yrkande i Kommunstyrelsen samt 
med ett vid dagens sammanträde framlagt tillägg att alla sparkrav till nämnderna skulle 
återföras och att detta skulle gälla även Överförmyndarnämnden, enligt till Kommun-
fullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. I yrkandet instämde Bo Carlsson (C), 
Lennart Niklasson (S), Ann-Britth Fröjd (C), Kenneth Persson (S), Kate Giaever (S), 
Joakim Sjöling (S) och Marianne Karlsson (C). 
 
Stefan Kärvling (V) yrkade i enlighet med Lutz Rininslands (V) yrkande i Kommun-
styrelsen, enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. I yrkandet 
instämde Marianne Ramm (V) och Adam Frändelid (V). 
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
 
Marika Isetorp (MP) yrkade i enlighet med Per Sjödahls (MP) yrkande i Kommun-
styrelsen, enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga, med det 
ändringsyrkande, enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga, 
som lades vid Kommunfullmäktiges sammanträde. 
 
Kurt Karlsson (SD) yrkade enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad 
bilaga. 
 
Morgan Larsson (VFP) yrkade enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 
fogad bilaga. 
 
Gunnar Lidell (M) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motivering enligt till 
Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. I yrkandet instämde Lena 
Eckerbom Wendel (M). 
 
Marie Dahlin (S) yrkade att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde. I yrkandet 
instämde Marianne Karlsson (C), Ann-Britth Fröjd (C) och Niklas Claesson (M). 
 
Propositionsordning och beslut 
 
Sedan överläggningarna avslutats redovisade ordföranden förslag till beslut samt 
framställda yrkanden, i enlighet med redovisningen ovan.   
 
Ordföranden föreslog följande propositionsordning som godkändes av Kommunfull-
mäktige. Först skulle proposition ställas på om ärendet skulle återremitteras med 
motivering enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga, eller om 
det skulle avgöras vid dagens sammanträde. Om Kommunfullmäktige beslutade att 
ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde, skulle därefter Kommunstyrelsens 
förslag ställas mot framställda yrkanden. 
 
Ordföranden redovisade därefter för kommunallagens 5 kap 36 §, där det stadgas att ett 
ärende ska återremitteras om det begärs av en tredjedel av de närvarande ledamöterna. 
 
Ordföranden ställde därefter proposition på om ärendet skulle återremitteras med 
motivering enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga, eller 
avgöras vid dagens sammanträde och fann att Kommunfullmäktige beslutat att 
återremittera ärendet. 
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
Omröstning begärdes 
 
Ordföranden föreslog följande omröstningsordning som godkändes av Kommunfull-
mäktige. Den som anser att ärendet ska återremitteras med motivering enligt till  
 
Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga, röstar ja och den som anser 
att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde, röstar nej. 
 
Vid omröstningen lämnades 25 ja-röster och 25 nej-röster. Kommunfullmäktige hade 
därmed beslutat att ärendet skulle återremitteras med motivering enligt till Kommun-
fullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. 
 
Omrösningslistan har fogats till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12. Noteras att 
en ledamots plats stod tom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
Kommunfullmäktige beslutade återremittera ärendet till Kommunstyrelsen med 
motivering enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 2013-06-12 fogad bilaga. 
 
Följande ledamöter reserverade sig mot Kommunfullmäktiges beslutet: 
Kenneth Persson (S), Lennart Niklasson (S), Bengt Larson (S), Marie Dahlin (S), Reidar 
Eriksson (S), Madelaine Karlsson (S), Sigyn Lindbom (S), Joakim Sjöling (S), Kjell 
Nilsson (S), Mikael Andersson (S), Kenneth Borgmalm (S). 
Emir Terzic (V), Stefan Kärvling (V), Marianne Ramm (V), Ann-Christine Wollny (V), 
Adam Frändelid (V),  Magnus Kesselmark (V) och Eva Lindgren (V). 
Bo Carlsson (C), Marianne Karlsson (C) och Ann-Britth Fröjd (C) 
Niklas Claesson (M)  
 
Kate Giaever (S) reserverade sig mot beslutet enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 
2013-06-12 fogad bilaga. 
James Bucci (V) reserverade sig mot beslutet enligt till Kommunfullmäktiges protokoll 
2013-06-12 fogad bilaga. 
 
 
- - - - - - - - - - - - - -  
 
Vid presidieöverläggning 2013-08-08 beslutades att ärendet rörande Mål- och resursplan  
2014-2016 åter skulle tas upp till behandling för ställningstagande i Kommunfullmäktige 
2013-09-25. 
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Forts § 159 Dnr  2013/11 

 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling av ärendet 2013-08-26, § 136 
 
Ordföranden redovisade den konsekvensanalys, bilaga 2, som föranletts av moti-
veringen till ärendets återremiss i Kommunfullmäktige. Ordföranden redovisade 
därefter att han hade för avsikt att ärendet, med denna konsekvensanalys, skulle 
överlämnas till Kommunstyrelsen utan beslutsförslag.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen och beslutade överlämna 
ärendet till Kommunstyrelsen utan beslutsförslag. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet vid dagens sammanträde  
 
Ordföranden redovisade den konsekvensanalys, bilaga 2, som föranletts av moti-
veringen till ärendets återremiss i Kommunfullmäktige 2013-06-12.  
 
Ordföranden redovisade vidare ett justerat, gemensamt yrkande för Moderaterna, 
Folkpartiet, Kristdemokraterna, Miljöpartiet och Välfärdspartiet, bilaga 3. 
Fortsättningsvis kallat ordförandens förslag. Lena Eckerbom Wendel (M), yrkade bifall 
till förslaget. 
 
Lutz Rininsland (V) redovisade Vänsterpartiets yrkande, bilaga 4. 
 
Marie Dahlin (S) redovisade gemensamt yrkande för Socialdemokraterna och 
Centerpartiet, bilaga 5, samt yrkade bifall till detsamma. 
 
Sedan överläggningarna avslutats redovisade ordföranden att det fanns följande förslag: 
1. Ordförandens förslag - budgetberedningens ursprungsförslag med gemensamt 

yrkande för Moderaterna, Folkpartiet, Kristdemokraterna, Miljöpartiet och 
Välfärdspartiet 

2. Lutz Rininslands (V) yrkande - budgetberedningens ursprungsförslag med 
 Vänsterpartiets yrkande 
3. Marie Dahlins (S) yrkande - budgetberedningens ursprungsförslag med gemensamt 
 yrkande för Socialdemokraterna och Centerpartiet 
 
Ordföranden redovisade att han ämnade ställa de tre yrkandena under proposition, vilket  
godkändes av Kommunstyrelsen. 
 
Ordföranden ställde därefter de tre yrkandena under proposition och fann att Kommun-
styrelsen beslutat i enlighet med ordförandens förslag.                                                                          
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
Omröstning begärdes 
 
Ordföranden redovisade att han utsåg sitt eget förslag till huvudförslag.  För att utse ett 
motförslag i omröstningen skulle Lutz Rininslands (V) yrkande ställas mot Marie Dahlins 
(S) yrkande. Detta godkändes av Kommunstyrelsen. 
 
Ordföranden ställde därefter Lutz Rininslands (V) yrkande mot Marie Dahlins (S) yrkande 
och fann att Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Marie Dahlins (S) yrkande. 
 
Omröstning begärdes.  
 
Ordföranden föreslog följande omröstningsordning som godkändes av Kommunstyrelsen. 
Den som stödjer Marie Dahlins (S) yrkande, röstar ja och den som stödjer Lutz 
Rininslands (V) yrkande, röstar nej.  
 
5 ja-röster 2 nej-röster 8 avstår 
Marie Dahlin (S) Marianne Ramm (V) Jeanette Dahlbom (M) 
Bengt Larson (S) Lutz Rininsland (V) Henrik Josten (M) 
Madelaine Karlsson (S)  Lena Eckerbom Wendel (M) 
Lennart Niklasson (S)  Anders Forsström (M) 
Mats Andersson (C)  Marie-Louise Bäckman (KD) 
  Marika Isetorp (MP) 
  Per Sjödahl (MP) 
  Gunnar Lidell (M) 
 
Kommunstyrelsen hade därmed med 5 ja-röster mot 2 nej-röster beslutat utse Marie 
Dahlins (S) yrkande till motförslag i huvudomröstningen.  Noteras att 8 ledamöter avstod 
från att rösta. 
 
Ordföranden föreslog därefter följande omröstningsordning som godkändes av 
Kommunstyrelsen. Den som stödjer ordförandens förslag röstar ja och den som stödjer 
Marie Dahlins (S) yrkande, röstar nej. 
 
  8 ja-röster 5 nej-röster 2 avstår  
Jeanette Dahlbom (M) Marie Dahlin (S) Marianne Ramm (V) 
Henrik Josten (M) Bengt Larson (S) Lutz Rininsland (V) 
Lena Eckerbom Wendel (M) Madelaine Karlsson (S)  
Anders Forsström (M) Lennart Niklasson (S)  
Marie-Louise Bäckman (KD) Mats Andersson (C)  
Marika Isetorp (MP)   
Per Sjödahl (MP)   
Gunnar Lidell (M)   
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
Kommunstyrelsen hade därmed med 8 ja-röster mot 5 nej-röster beslutat i enlighet med 
ordförandens förslag. Noteras att 2 ledamöter avstod från att rösta. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
1. Kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen under 2014 till 22:21 per skattekrona, 

vilket är oförändrad nivå jämfört med 2013.  
 
2. Kommunfullmäktige fastställer nämndernas tillskott av skattemedel, investerings- 
 och exploateringsplan och övriga direktiv i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
 till mål- och resursplan för 2014-2016, med de ändringar som framgår av bilaga 3 . 
 
3. För budgettäckning av löneavtal under 2013 och 2014 avsätts sammanlagt 78,1 Mkr 
 till kommunstyrelsens förfogande.  
 
4. Anslagsbindningen avser för driftbudgeten den verksamhetsnivå som anges på sidan 
 17 och för investerings- och exploateringsplanens projektnivå. Kommunstyrelsen ges 
 delegation att, om nödvändigt under löpande år, justera anslagsbindningsnivån.   
 
5. Framställningar till kommunstyrelsen om anslag eller bidrag i budget för år 2014, för 
 vilka inte uppförts medel i budgetförslaget, eller vilka inte behandlats i särskild 
 ordning, ska inte föranleda vidare åtgärder. 

 
6. Vid hantering av befarade eller konstaterade budgetavvikelser är facknämnder och 

enheter skyldiga att vidta de åtgärder som erfordras för att styra verksamheten, så att 
de ekonomiska ramarna hålls. 

 
7. Partistödet, utbildningsdelen, ska om det ej utnyttjas för utbildning, återbetalas till 

kommunen. 
 

8. Eventuell långfristig upplåning kan ske inom ramen för fastställd balansbudget 
utifrån gällande finanspolicy och delegationsordning. 

 
9.  Taxor och avgifter 
 Kommunfullmäktige beslutar att fastställa förslag till justeringar av följande taxor. 
9.1 Avgifter för disposition av offentlig plats, enligt Samhällsbyggnadsnämndens förslag 
 

 9.2 Ändring av torghandelsstadgan, enligt Samhällsbyggnadsnämndens förslag 
 
9.3 Ändring av renhållningstaxan, enligt Samhällsbyggnadsnämndens förslag. 
 
Taxorna gäller från 2014-01-01 då tidigare taxor i berörda delar, upphör att gälla. 
_________  
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Forts § 159 Dnr  2013/11 
 
 
 
Bilagor 
Bilaga 1 Budgetberedningens förslag 
Bilaga 2 Konsekvensanalys som föranletts av motiveringen till återremiss i 
 Kommunfullmäktige 2013-06-12 
Bilaga 3  Ordförandens budgetförslag 
Bilaga 4 Lutz Rininslands (V) budgetförslag 
Bilaga 5 Marie Dahlins (S) budgetförslag 
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 § 160  Dnr  2013/230 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden anhållan om utökad 
investeringsbudget för om- och tillbyggnad av LSS-boende på 
Ankargatan 2 och 4  
 
Ärendebeskrivning  
 
LSS-boende vid Ankargatan 2 och 4, är under om- och tillbyggnad.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redovisar i tjänsteutlåtande 2013-04-23, att 
totalkostnaden för projektet ökat och nu uppskattas till 12,0 Mkr. Av samma 
tjänsteutlåtande framgår att tidigare beviljat investeringsbidrag är 9,5 Mkr.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde 2013-05-23, § 80, begärt 2,5 Mkr i ut-
ökad investeringsbudget för om- och tillbyggnad av LSS-boende på Ankargatan 2 och 4. 
Av sammanträdesprotokollet framgår att Socialförvaltningen godkänt en ökad hyres-
kostnad för om- och tillbyggnaden.  
 
Ekonomikontoret har i tjänsteutlåtande 2013-07-04 konstaterat att en utökad investe-
ringsbudget för Samhällsbyggnadsnämnden om 2,5 Mkr för om- och tillbyggnad av 
LSS-boende på Ankargatan 2 och 4 kan finansieras genom ökad upplåning. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar medge Samhällsbyggnadsnämnden en utökad 
investeringsbudget med 2,5 Mkr för om- och tillbyggnad av LSS-boende på Ankargatan 
2 och 4. Finansiering sker genom ökad upplåning.  
_____________ 
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 § 161  Dnr  2013/236 
 
 

Överföring av investeringsbudget från Socialnämnden till 
Samhällsbyggnadsnämnden för ombyggnad av LSS bostaden 
Brinkebo  
 
Ärendebeskrivning  
 
Gruppbostaden Brinkebo ligger på Gustav Högbergs väg vid Restad Gård. På 
gruppbostadens tomt finns en byggnad som tidigare använts för daglig verksam-
het/sysselsättning men som de senaste åren stått oanvänd.  
 
Socialförvaltningen redovisar i skrivelse 2013-05-21 att byggnaden ligger i nära 
anslutning till gruppbostaden och skulle genom ombyggnad och renovering kunna 
nyttjas som bostad med särskild service för en person. Beräknad kostnad för 
ombyggnationen är 0,8-1,0 Mkr. Socialförvaltningen redovisar vidare att nämndens 
investeringsbudget för 2013 beräknar ge ett överskott om 1,5 Mkr.  Förvaltningen 
föreslår i ovan angiven skrivelse att 1,0 Mkr skulle föras över från Socialnämndens 
investeringsanslag till Samhällsbyggnadsnämnden för täckande av kostnad till 
ombyggnad av LSSbostad. Den beräknade kapital och driftkostnaden ryms inom 
Socialnämndens budget. 
 
Socialnämnden har vid sammanträde 2013-05-30, § 91, beslutat föreslå att Kommun-
fullmäktige skulle överföra 1,0 Mkr från Socialnämndens investeringsbudget för 2013 
till Samhällsbyggnadsnämnden för ombyggnation av fastighet till LSS bostad. 
 
Ekonomikontoret har i skrivelse 2013-08-13 redovisat att man inte har något att erinra 
mot förslaget. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktige medger att 1,0 Mkr förs över från Socialnämndens investerings-
budget för 2013 till Samhällsbyggnadsnämnden för ombyggnad av fastigheten Brinkebo 
till LSS-bostad.  
_____________
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 § 162  Dnr  2012/45 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden med anhållan om investerings-
medel för Mården 1, brandstationen i Vänersborg  
 
Ärendebeskrivning  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-04-23 redovisat behov att 
vid brandstationen, kvarteret Mården 1, projektera nytt ventilationssystem avseende 
kontor, larmställrum, vagnhallar och fysträningslokal. Arbetsmiljöverkets krav på 
förbättringar, blir därmed tillgodosedda. Kapitalkostnaden för investeringen beräknas 
till 2,2 Mkr. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde 2013-05-23, § 81, föreslagit att 
Kommunfullmäktige skulle besluta att för år 2013, bevilja investeringsanslag med 2,2 
Mkr, för verksamhetsanpassning av brandstationen, kvarteret Mården 1 i Vänersborg. 
 
Ekonomikontoret har i tjänsteutlåtande 2013-07-04 konstaterat att investeringsbudget 
för Samhällsbyggnadsnämnden om 2,2 Mkr för verksamhetsanpassning av 
brandstationen i Vänersborg, kan finansieras genom ökad upplåning. 
 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då ekonomichefen Thomas 
Sannemalm informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut.  
 
Ekonomichefen Thomas Sannemalm informerade. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar utöka Samhällsbyggnadsnämndens investeringsbudget för 
2013 med 2,2 Mkr för verksamhetsanpassning av brandstationen i Vänersborg. 
Finansiering sker genom ökad upplåning. 
_____________ 
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 § 163  Dnr  2013/185 
 

Vattenpalatset Vänerparken AB med anhållan om nyemission 
samt antagande av reviderad bolagsordning  
 
Ärendebeskrivning  
 
Vattenpalatset Vänerparken AB har i skrivelse, som kom in till Vänersborgs kommun 
2013-04-25, föreslagit en nyemission med 1,5 Mkr. Förslaget syftar till att stärka bo-
laget finansiellt inför kommande investeringsbehov och har föregåtts av överläggningar 
mellan bolagsledning och Kommunstyrelsens presidium.  
 
Av ovan redovisad skrivelse framgår också att Kommunfullmäktige föreslås besluta 
anta reviderad bolagsordning, bilaga 6, dels med anledning av en eventuell nyemission 
men också på grund av ändringar i kommunallagen avseende kommunens ansvar för 
sina helägda bolag (3 kap. 17 § samt 6 kap. 1a och 1b § §) .   
 
Ekonomikontoret har i tjänsteutlåtande 2013-06-17 bland annat föreslagit att 
Kommunfullmäktige skulle besluta att bevilja Vattenpalatset Vänerparken AB att 
genomföra nyemission om 1,5 Mkr. Finansiering skulle ske via ökad upplåning.  
Ekonomikontoret föreslår vidare att Kommunfullmäktige skulle anta reviderad 
bolagsordning, under förutsättning att bolagsstämman fastslår densamma.  
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då ekonomichefen Thomas 
Sannemalm informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Ekonomichefen Thomas Sannemalm informerade. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar om nyemission om 1,5 Mkr avseende Vattenpalatset 
Vänerparken AB. Finansiering sker via ökad upplåning.   
 
Kommunfullmäktige beslutar vidare anta reviderad bolagsordning för Vattenpalatset 
Vänerparken AB, enligt bilaga 6, under förutsättning att bolagsstämman fastslår 
densamma. 
_____________ 
 
Bilaga 
Bilaga 6 Bolagsordning för Vattenpalatset Vänerparken AB 
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 § 164  Dnr  2013/56 
 
 

Antagande av Strategiskt Näringslivsprogram 2014-2024 för 
Vänersborgs kommun  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2012-10-10, § 209, ge kommundirek-
tören i uppdrag att i samverkan med representanter för näringslivet, föreningslivet och 
politiken utarbeta förslag till näringslivsstrategi och handlingsplan att läggas fram för 
Kommunfullmäktige.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i enlighet med det givna uppdraget tagit fram ett 
”Strategiskt näringslivsprogram 2014-2024 Tillsammans för tillväxt i Vänersborgs 
kommun”  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-05 bland annat redovisat 
bakgrund, bedömning och kommunikationsplan.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då näringslivschefen Christel 
Thuresson informerade.  
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Näringslivschefen Christel Thuresson informerade. 
 
Per Sjödahl (MP) yrkade att ärendet skulle återremitteras ”för att möjliggöra en remiss-
runda till nämnderna gällande det strategiska näringslivsprogrammet”.  
 
Lennart Niklasson (S) yrkade att del av texten under rubriken 5. ”Strategi för att 
utveckla profilområden”, skulle redigeras, vilket bifölls av Kommunstyrelsen. Det 
sjunde stycket skulle därmed få följande lydelse:  
Besöksnäringen räknas idag som en basnäring i Sverige. Vänersborgs läge i två 
underbara landskap Västergötland och Dalsland, alldeles invid en av världens största, 
renaste sjöar och platåbergen Halle- och Hunneberg skapar möjlighet att erbjuda just de 
förutsättningar som etableringar inom denna bransch efterfrågar. 
 
Sedan överläggningarna avslutats redovisade ordföranden att det fanns Per Sjödahls 
(MP) yrkande om återremiss, arbetsutskottets förslag samt Lennart Niklassons (S)  
ändringsyrkande. 
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 Forts § 164 Dnr  2013/56 

 
Ordföranden redovisade att han först ämnade ställa yrkandet om återremiss under 
proposition. Därefter skulle först arbetsutskottets förslag ställas under proposition och 
slutligen Lennart Niklassons (S) ändringsyrkande. Detta godkändes av 
Kommunstyrelsen. 
 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde 
eller återremitteras enligt Per Sjödahls (MP) yrkande. Kommunstyrelsen beslutade att 
ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde. 
 
Ordföranden ställde därefter arbetsutskottets förslag under proposition och fann att 
Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med detta. 
 
Därefter ställde ordföranden Lennart Niklassons (S) ändringsyrkande under proposition 
och fann att Kommunstyrelsen beslutat bifalla detta. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige antar Strategiskt näringslivsprogram 2014-2024 för Vänersborgs 
kommun, enligt bilaga 7. 
  
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning av Kommunfullmäktiges beslut, att uppdra 
åt kommundirektören att ta fram en övergripande handlingsplan med aktivitetsplan för 
åren 2014-2016 att läggas fram som information till Kommunstyrelsen 2013-10-09 
_____________  
 
 
Reservation 
Per Sjödahl (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
 
 
 
Bilaga 
Bilaga 7 Strategiskt näringslivsprogram 2014-2024 för Vänersborgs kommun 
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 § 165  Dnr  2011/447 
 

Antagande av strategi för lokalisering av småbåtshamnar utmed 
Dalslandskusten  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2011-11-30, § 284, att ge byggnads-
förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till strategi för lokalisering av småbåts-
hamnar utmed Dalslandskusten. Syftet med strategin är inte att starta utbyggnad av 
hamnar utmed Dalslandskusten utan ge en samlad och övergripande bild över lämpliga 
lokaliseringar av småbåtshamnar utmed Dalslandskusten.  
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2013-05-08, § 108, att samråda om 
framtagen strategi. Byggnadsförvaltningen har bearbetat strategin utifrån inkomna 
synpunkter. Dessa har sammanställt och kommenterats i en samrådsredogörelse. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då planarkitekten Helena 
Bråtegren och förvaltningschefen Sophia Vikström informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Planarkitekten Helena Bråtegren informerade. 
 
Ordföranden redovisade arbetsutskottets förslag till beslut, bilaga 8.  
 
Ordföranden yrkade för egen del följande: 
Strategin skulle bifallas med följande undantag. Ärendet återremitteras till Byggnads-
förvaltningen för ytterligare utredning vad gäller utredningsområde kring Sannebo-
viken, bilaga 9. Området har med sin relativt orörda karaktär, intressanta natur- och 
friluftsvärden. Länsstyrelsen påtalar emellertid att en viss förtätning och komplettering i 
anslutning till befintliga bryggor, är möjlig. En återremiss skulle ge en kompletterande 
utredning för att utröna om det är tänkbart att genomföra en förtätning/utbyggnad där 
hänsyn tagits till ovanstående värden.  
 
Sedan överläggningarna avslutats ställde ordföranden arbetsutskottets förslag mot sitt 
eget yrkande och fann att Kommunstyrelsen beslutat enligt ordförandens förslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Strategi för lokalisering av småbåtshamnar  
utmed Dalslandskusten, enligt bilaga 8, med undantag för det utredningsområde kring 
Sanneboviken, som framgår av bilaga 9. 
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 Forts § 165 Dnr  2011/447 
 
 
Kommunfullmäktige beslutar vidare att strategin ska utgöra ett underlag för kommande 
planering av småbåtshamnar utmed Dalslandskusten.  
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet i den del som avser utvidgat 
utredningsområde kring Sanneboviken, enligt bilaga 9. 
_____________ 
 
 
 
 
 
 
Bilaga 
Bilaga 8 Strategi för lokalisering av småbåtshamnar utmed Dalslandskusten 
Bilaga 9 Karta över utredningsområde kring Sanneboviken 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Byggnadsförvaltningen 
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 § 166  Dnr  2013/281 
 
 

Sammanträdestider för 2014 avseende Kommunstyrelsen och 
Kommunfullmäktige  
 
Ärendebeskrivning  
 
Enligt 5 kap. 7 § Kommunallagen (KL, 1991:900) ska fullmäktige bestämma när 
ordinarie sammanträden med fullmäktige, ska hållas.  
 
Av § 5 första stycket ”Arbetsordning för Kommunfullmäktige”, antagen av 
kommunfullmäktige 2005-02-15, § 2, framgår att kommunfullmäktige håller ordinarie 
sammanträde varje månad utom i juli och augusti. Av andra stycket samma paragraf 
framgår, att de år då val av kommunfullmäktige har ägt rum i hela landet, sammanträder 
nyvalda kommunfullmäktige första gången i november.  
 
Kommunkansliet har, med hänsyn tagen till vad som sagts ovan, tagit fram ett förslag 
till sammanträdestider för 2014. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Kommunfullmäktige år 2014 ska sammanträda 
onsdagar med starttid kl 1800, enligt bilaga 10, om inget annat anges i kungörelsen till 
sammanträdet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Kommunstyrelsen år 2014 ska sammanträda onsdagar 
med starttid kl 0830, enligt bilaga 10, om inget annat anges i kallelsen till 
sammanträdet. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Kommunstyrelsens arbetsutskott år 2014 
ska sammanträda måndagar med starttid kl 1300, enligt bilaga 10, om inget annat anges 
i kallelsen till sammanträdet. 
_____________  
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Forts § 166   Dnr  2013/281 
 
 
Bilaga 
Bilaga 10 Sammanträdestider för Kommunfullmäktige, Kommunstyrelsen och 
  Kommunstyrelsens arbetsutskott
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 § 167  Dnr  2013/215 
 
 

Fråga om ansvarsfrihet för Norra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund - NÄRF avseende 2012 års förvaltning
  
 
Ärendebeskrivning  
 
Direktionen för Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund har i skrivelse 2013-04-15 
redovisat att direktionen fastställt bokslut och årsredovisning för verksamhetsåret 2012 
inkluderande resultat- och balansräkning samt kassaflödesanalys. 
 
Revisorerna tillstyrker i revisionsberättelse för år 2012, daterad 2013-04-04, att 
årsredovisningen godkänns samt att förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet.   
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning samt beviljar förbundsdirektionen 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2012.  
_____________ 
 
 
 
Jäv 
Marie Dahlin (S) anmälde att hon inte deltog i handläggningen eller beslutet i detta 
ärende på grund av jäv.
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 § 168  Dnr  2012/186 
 
 

Svar på motion om att utreda fråga om öppna nämnds-
sammanträden  
 
Ärendebeskrivning  
 
James Bucci (V), Stefan Kärvling (V) och Lutz Rininsland (V) har i en motion 
föreslagit att Kommunfullmäktige skulle utreda om nämnderna ska ges möjlighet att 
besluta om öppna sammanträdesformer. 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2012-04-25, § 60, att remittera 
motionen till kommunens samtliga nämnder. 
 
Demokratiberedningen har i vid sammanträde 2013-10-22, § 28, beslutat anta 
tjänsteskrivelse 2012-10-16 att lämnas som beredningens yttrande. I tjänsteutlåtandet 
föreslås att motionen bifalles och att utredning genomförs.   
 
Kommunens förvaltningar har i en gemensam tjänsteskrivelse 2013-01-15, ställt sig 
positiva till att utreda frågan om att nämnderna skulle ges möjlighet att besluta om 
öppna sammanträdesformer. 
 
Samtliga nämnder har genom beslut, enligt nedan, förslagit att Kommunfullmäktige 
skulle bifalla motionen: 
Nämnd Sammanträdesdatum Paragraf 
Barn- och ungdomsnämnden 2013-03-18 46 
Byggnadsnämnden 2013-03-05 36 
Kulturnämnden 2013-03-25 22 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2013-02-25 21 
Samhällsbyggnadsnämnden 2013-02-26 25 
Socialnämnden 2013-02-28 31 
Valnämnden i ordförandebeslut 2013-03-25  
Överförmyndarnämnden 2012-09-25 78 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse instämt i förvaltningarnas gemensamma 
skrivelse daterad 2013-01-15.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut.   
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Forts § 168 Dnr  2012/186 
 
Lutz Rininsland (V) yrkade att en utredning av möjlighet till öppna sammanträdes-
former skulle beakta hela Kommunallagens 6 kap, 19 a §, vilken bland annat innebär att 
en nämnd får besluta att den eller de som har väckt ett ärende genom medborgarförslag 
får närvara när nämnden behandlar ärendet och delta i överläggningarna men inte i be-
sluten.   
 
Sedan överläggningarna avslutats ställde ordföranden arbetsutskottets förslag under 
proposition och fann att Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med detta. 
 
Ordföranden ställde därefter Lutz Rininslands (V) tilläggsyrkande under proposition 
och fann att Kommunstyrelsen beslutat bifalla detta. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
fråga om nämnderna ska ges möjlighet att besluta om öppna sammanträdesformer. 
Kommunfullmäktige noterar att utredningen ska innefatta hela Kommunallagens 6 kap 
19 a §. Motionen är därmed besvarad och avslutad för Kommunfullmäktiges del.  
_____________ 
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 § 169  Dnr  2012/408 
 
 

Svar på motion om när ny bygglovstaxa kan komma att 
beslutas  
 
Ärendebeskrivning  
 
Pontus Gläntegård (V) och James Bucci (V) har i en motion daterad 2012-10-22  
föreslagit att ”förvaltningarna snarast påbörjar arbetet med att åtgärda de brister som är 
kända i den av kommunfullmäktige antagna taxan för ärenden som gäller plan- och 
bygglagen. Det är rimligt att Vänersborgarna får en taxa som är acceptabel.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2012-11-14, § 143, att remittera 
motionen till Kommunstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
  
Byggnadsförvaltningen har tjänsteutlåtande 2013-03-28, kompletterad 2013-04-10 
konstaterat att plan- och bygglovstaxan skulle revideras samt att antagande av den 
reviderade taxan skulle följa budgetprocessen. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-04-04 noterat byggnadsför-
valtningens konstaterande att bygglovstaxan behöver revideras för att därigenom ges en 
robust och loisk taxa. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sammanträde 2013-05-13, § 103, att 
återremittera ärendet till Byggnadsnämnden för vidare beredning.  
 
Plan- och bygglovstaxan är föremål för revidering av byggnadsförvaltningen. Förvalt-
ningen beräknar att taxan ska presenteras för Byggnadsnämnden under hösten 2013.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att plan- och bygglovstaxan är under revidering och 
beräknas tas upp till behandling i Byggnadsnämnden före årsskiftet 2013/2014. 
Motionen är därmed besvarad och avslutad för Kommunfullmäktiges del. 
_____________
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 § 170  Dnr  2012/416 
 

Svar på motion om bättre ridvägar  
 
Ärendebeskrivning  
 
Cecilia Skenhall (SD) har kommit in med en motion daterad 2012-11-09. Mot bakgrund 
av vad som anförs i motionen föreslås Kommunfullmäktige ge sitt godkännande till att 
ge Vänersborgs ridskola bättre ridvägar. 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2012-12-12, § 166, att remittera 
motionen till Samhällsbyggnadsnämnden, Barn- och ungdomsnämnden samt 
Kommunstyrelsen.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen och barn- och ungdomsförvaltningen har i gemensam 
skrivelse 2013-04-22 redovisat dialog som förts mellan ridskolan och Vänersborg. Av 
skrivelsen framgår också pågående arbete i motionens anda, med projektmedel från 
Leader Göta Älv.  
 
Barn- och ungdomsnämnden och Samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde 
2013-05-13, § 69, respektive 2013-05-23, § 78, hänvisat till sin förvaltnings skrivelse 
att utgöra svar på motionen. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-06-04, redovisat det arbete 
som utförts med EU-Leaderbidrag samt den dialog som varit med Vänersborgs 
kommun. Av skrivelsen framgår att ett avtal mellan kommunen och ridskolan upprättats 
i februari 2012. Detta avtal ges möjlighet att anlägga ridvägar i anslutning till befintlig 
banvall i sydost. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att ett projekt i motionens anda, pågår och att 
finansiering sker genom EU-Leaderbidrag. Kommunfullmäktige noterar vidare att 
Vänersborgs kommun för dialog med berörd part. Motionen anses därmed besvarad och 
avslutad för Kommunfullmäktiges del. 
_____________   
 
Noteras 
Noteras att Lutz Rininsland (V) meddelade att han inte deltog i beslutet.
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 § 171  Dnr  2012/432 
 
 

Svar på motion om stadsodling i Vänersborg  
 
Ärendebeskrivning  
 
Anna-Karin Sandberg (MP) m fl har kommit in med en motion daterad 2012-11-23.  
Mot bakgrund av vad som anförs i motionen föreslagit att Kommunfullmäktige bland 
annat skulle ställa sig generellt positiv till initiativ från privatpersoner, företag eller 
föreningar som vill etablera stadsodling. 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2012-12-12, § 168, att remittera 
motionen till Kommunstyrelsen, Samhällsbyggnadsnämnden, Byggnadsnämnden samt 
AB Vänersborgsbostäder 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i skrivelse 2013-05-27 bemött motionen och i allt 
väsentligt ställt sig positiv till motionens intentioner, under förutsättning att allt sker 
under ordnade former. I skrivelsen redovisas även vilka kolonilottsområden som finns 
idag samt ger en översiktlig genomlysning av mark som skulle kunna vara lämplig för 
utveckling ur stadsodlingsperspektiv.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde 2013-06-19, § 98, hänvisat till sin 
förvaltnings yttrande som svar på motionen. 
 
AB Vänersborgsbostäder har i skrivelse 2013-02-01 ställt sig positiv till motionens 
intentioner under förutsättning att odlingen sker under ordnade former. AB 
Vänersborgsbostäder avstyrker dock tanken på odling på befintliga tak. Detta anses inte 
realistiskt med hänvisning till säkerhet, ekonomi och fastighetstekniska aspekter.  
 
Byggnadsförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-07-19 ställt sig positiv till motionens 
intentioner. Av skrivelsen framgår bland annat vad som bör beaktas vid ett eventuellt 
genomförande.   
 
Byggnadsnämnden har vid sammanträde 2013-08-20, § 132, ställt sig positiv till 
motionen och antagit den bedömning som gjorts i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-06 konstaterat att inkomna 
yttranden redovisar i grunden en positiv syn på motionens intentioner. Odling på tak är 
dock inte att förorda. I skrivelsen föreslås också hur förslagen i motionen ska kunna 
drivas vidare. 
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Forts § 171 Dnr  2012/432 
 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då Marika Isetorp (MP) yrkade 
bifall till motionen. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Marika Isetorp (MP) yrkade bifall till förslaget. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
att  ställa sig positiv till stadsodling i Vänersborgs kommun 
att  stadsodling bör föregås av kommunens detaljplaneprocess 
att  utreda lämpliga platser och former för stadsodling i Vänersborgs kommun  
att  tillsammans med föreningen ”Lokal odling för mångkulturella smaker” samt ta 
 fram informationsmaterial om hur och var odling kan ske 
att  inte utreda odling på tak (befintliga fastigheter) med hänsyn till kostnaden samt att 
 det är fastighetsägaren själv som är ansvarig för konstruktionen på fastigheten 
att  genomföra förslagen i motionen förutom odling på befintliga tak, under förut-
 sättning att det finns personella och ekonomiska förutsättningar att genomföra den 
 
Motionen är därmed besvarad och avslutad för Kommunfullmäktiges del. 
_____________ 
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 § 172  Dnr  2013/235 
 
 

Rapportering av ej verkställda, gynnande beslut enligt social-
tjänstlagen, SoL och Lagen om stöd och service till vissa funk-
tionshindrade, LSS,  avseende kvartal 1 år 2013  
 
Ärendebeskrivning  
 
Socialnämnden har vid sammanträde 2013-05-30, § 93, rapporterat ej verkställda 
gynnande beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) kap 16, 6 f-h §, och lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) 28 f-g §, avseende kvartal 1 för år 2013. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut.   
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige    
 
Kommunfullmäktige noterar informationen  
_____________ 
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 § 173  Dnr  2013/283 
 
 

Antagande av rutin för hantering av medborgarförslag  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2012-11-14, § 141, att Vänersborgs 
kommun skulle medge rätt för medborgare att väcka talan i Kommuntullmäktige. 
 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har upprättat förslag till arbetsordning för 
fullmäktige. En del i denna arbetsordning berör medborgarförslag.  
 
Kommunkansliet har antagit SKLs förslag avseende medborgarförslag och överlämnar 
denna som förslag att antas av Kommunfullmäktige.  
 
Arbetsordningen för Kommunfullmäktige är under revidering och ovanstående kommer 
att tas in i den reviderade arbetsordningen. 
 
Kommunstyrelsen föreslås föreslå Kommunfullmäktige att anta rutin för hantering av 
medborgarförslag, enligt bilaga. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då kanslichefen Katrin Siverby 
informerade 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktige antar upprättad rutin, enligt bilaga 11, för hantering av 
medborgarförslag.  
_____________ 
 
 
Bilaga  
Bilaga 11 Rutin för hantering av medborgarförslag 
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 § 174  Dnr  2012/391 
 
 

Mottagande av ensamkommande barn  
 
Ärendebeskrivning  
 
Länsstyrelsen har i skrivelse 2012-11-01 framställt en önskan om att ett avtal skulle 
träffas med kommunen om mottagande av ensamkommande, asylsökande barn. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat utredningen ”Mottagande av 
ensamkommande barn”, daterad 2013-04-22.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sammanträde 2013-05-13, § 128, att 
remittera ovanstående utredning till Barn- och ungdomsnämnden, Socialnämnden, 
Kunskapsförbundet Väst, AB Vänersborgsbostäder och Överförmyndarnämnden. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen, barn- och ungdomsförvaltningen, socialförvaltningen 
och Kunskapsförbundet Väst har i en gemensam skrivelse 2013-06-03 föreslagit att 
kommunen skulle teckna avtal med Migrationsverket om mottagande av ensam-
kommande flyktingbarn med fyra platser för asylsökande och sex barn med uppe-
hållstillstånd. 
 
Remissinstanserna har lämnat nedanstående synpunkter på ovan angiven utredning. 
 
Barn- och ungdomsnämnden, 2013-06-10, § 85 
Föreslår att kommunen tecknar avtal med Migrationsverket om fyra platser för 
asylsökande barn och sex platser för barn med uppehållstillstånd  
 
Socialnämnden, 2013-06-27, § 112 
Föreslår att kommunen tecknar avtal med Migrationsverket om fyra platser för 
asylsökande barn och sex platser för barn med uppehållstillstånd  
 
Överförmyndarnämnden, 2013-08-01, § 79 
Föreslår att kommunen tecknar avtal med Migrationsverket om fyra platser för 
asylsökande barn och sex platser för barn med uppehållstillstånd  
 
Kunskapsförbundet Väst, 2013-06-18, § 44 
Föreslår att kommunen tecknar avtal med Migrationsverket om fyra platser för 
asylsökande barn och sex platser för barn med uppehållstillstånd  
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Forts § 174 Dnr  2012/391 
 
 
AB Vänersborgsbostäder, 2013-08-13  
Anger inget antal. Påpekar vikten av att se över boendeformer och utbildning samt att 
söka kontakt med flera fastighetsägare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-16 redovisat händelser 
sedan utredningen färdigställts. I tjänsteutlåtandet konstateras bland annat att de över-
väganden som redovisats i utredningen fortfarande gäller. I tjänsteutlåtandet föreslås att 
kommunen ska teckna avtal med Migrationsverket samt pekat på vikten av de syn-
punkter som lämnats av AB Vänersborgsbostäder.  
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då utvecklingsledaren Ronny 
Irekvist informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Utvecklingschefen Nina Schmidt informerade. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar ställa tio platser till Migrationsverkets förfogande, varav 
fyra platser för ensamkommande, asylsökande barn och sex platser för ensamkom-
mande barn med uppehållstillstånd. 
 
Kommunfullmäktige beslutar vidare uppdra åt Kommunstyrelsen att träffa avtal med 
Migrationsverket i enlighet med beslutet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar slutligen uppdra åt Socialnämnden, Barn- och ungdoms-
nämnden och Överförmyndarnämnden att verkställa mottagandet enligt beslutet ovan.  
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning av Kommunfullmäktiges beslut,  
uppdra åt sin ordförande att underteckna erforderliga avtal.  
 
Kommunstyrelsen noterar att Kommunstyrelsens arbetsutskott i beslut 2013-02-18,  
§ 46, utsett sin ordförande och kommundirektören att vara kontaktpersoner i dialog 
kring planeringen för ett ökat mottagande av nyanlända. 
_____________   
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 § 175  Dnr  2013/262 
 
 

IT-investeringar för åren 2013-2014 
  
 
Ärendebeskrivning  
 
En genomlysning av Vänersborgs kommuns IT-miljö har genomförts.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har kommenterat utredningen i tjänsteutlåtande 2013-07-15. 
Utredningen visar att Vänersborgs kommuns befintliga centrala IT-miljö har ett stort 
teknikfokus och är i sig en säker plattform. Den består emellertid till stor del av tekniska 
stuprörslösningar som inte samarbetar och inte stödjer verksamheternas behov. Av 
tjänsteutlåtandet framgår bland annat dagens problem samt målsättning framåt i tiden. I 
tjänsteutlåtandet redovisas också investeringsbehov i hårdvara och konsultstöd samt 
kostnader.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då It-chefen Jörgen Haglund 
informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
IT-chefen Jörgen Haglund informerade. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar att för år 2013 öka Kommunstyrelsens investerings-
budget, IT-avdelning, med 4,5 miljoner kronor för centrala investeringar i hårdvara och 
konsultstöd. Finansiering sker genom ökad upplåning. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
Kommunstyrelsen beslutar att för år 2013 och 2014 tillföra kommunstyrelseförvalt-
ningen, IT-avdelningens driftbudget, 1,8 miljoner vardera året. Finansiering sker ur 
kommunstyrelsens förfogandeanslag. 
_____________ 
 
Protokollsutdrag: 
Ekonomikontoret 
IT-avdelningen 
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 § 176  Dnr  2013/257 
 

Tilläggsanslag avseende 2013 års löneavtal.  
 
Ärendebeskrivning  
 
Förhandlingar avseende 2013 års löneavtal för samtliga förbund, förutom kommunal, är 
avslutade. Nämndernas budgetramar för 2013 är baserade på 2012 års lönekostnadsnivå.  
 
Ekonomikontoret redovisar i tjänsteutlåtande 2013-08-19 att, baserat på underlag från 
personalkontoret har ekonomikontoret beräknat tillkommande kostnader för nämnderna. 
Tilläggsanslagen inkluderar också budgetkompensation, för löneavtalens effekter på 
vissa köpta tjänster, samt kompensation för löneavtalets effekter på fördelade kostnader, 
för tjänsteenheten, politikerarvoden samt för Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund. 
Löneökningarna belastar nämnderna från och med 2013-04-01 och får därmed helårs-
effekt från och med 2014. Vissa löneökningar gäller från och med 2013-01-01 och är 
beräknade utifrån det. Till kommunstyrelsens förfogande finns i budget 2013 centralt 
budgeterade lönekostnadsmedel. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordförande redovisade förslag till beslut.  
  
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar att nämndernas budgetanslag för 2013 utökas enligt 
följande: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Ekonomikontoret som har att informera berörda

Nämnd Löneavtal  
under 2013 Tkr 

Löneavtalets  
effekt 2014 Tkr 

Barn- och ungdomsnämnden  7 062  9 406 
Byggnadsnämnden  254  335 
Kommunfullmäktige  34  34 
Kommunstyrelsen  1 500  1 767 
Kulturnämnden  139  183 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden  138  182 
Revisionen  11  11 
Samhällsbyggnadsnämnden  517  593 
Socialnämnden  4 303  5 470 
Valnämnden  11  11 
Överförmyndarnämnden  32  40 
Totalt, nämnderna, Tkr  14 001  18 033 
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 § 177  Dnr  2013/275 
 
 

Finansiering av process rörande Arena Vänersborg  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2012-04-04, § 96, att från Barn- och 
ungdomsnämnden överta ansvaret för att driva den juridiska processen avseende Arena 
Vänersborg. Samtidigt beslutade Kommunstyrelsen att advokatkostnaderna för 
processen för år 2012 skulle finansieras via Kommunstyrelsens förfogandeanslag. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse 2013-07-22 redovisat att den juridiska 
processen avseende Arena Vänersborg fortfarande pågår. I skrivelsen föreslås att 
advokatkostnaden även för år 2013 skulle finansieras vid Kommunstyrelsens 
förfogandeanslag. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar att advokatkostnader avseende Arena Vänersborg för år 
2013 ska belasta Kommunstyrelsens förfogandeanslag.  
 
Kommunstyrelsen beslutar vidare att de återbetalade medel som kan komma ifråga i de 
juridiska processer som rör Länsförsäkringar respektive Stålab, ska tillföras Kommun-
styrelsens förfogandeanslag.  
_____________ 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Ekonomikontoret
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 § 178  Dnr  2013/214 
 

Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Vänersborg med 
anhållan om hyresbidrag  
 
Ärendebeskrivning  
 
Handikapporganisationernas Samarbetsorgan i Vänersborg (HSO) har i skrivelse  
2013-05-14 ansökt om ett organisationsbidrag på 150 000 kronor.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse 2013-07 -17 redovisat att kommunen 
under ett antal år lämnat bidrag till HSO, eftersom verksamheten bedömts som mycket 
betydelsefull för kommunens arbete, med bland annat tillgänglighetsfrågor. Fråga har 
emellertid uppkommit om att se över kommunens finansiella engagemang.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår i sin ovan angivna skrivelse att, med hänsyn till  
den verksamhet som HSO bedriver och att denna bedöms värdefull för kommunen, kunde 
bidrag ges även för år 2013. Vidare föreslås att kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag 
att utreda frågan om bidrag och att utredningen skulle presenteras för Kommunstyrelsen 
senast 2013-11-25. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Marie-Louise Bäckman (KD) yrkade bifall till förslaget. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen medger Handikappföreningarnas Samarbetsorgan i Vänersborg 
(HSO) ett tillfälligt bidrag om 150 000 kronor för år 2013. Kostnaden ska belasta 
Kommunstyrelsens förfogandeanslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutar vidare ge Kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att utreda 
frågan om kommunens möjligheter att bistå HSO. Utredningen ska redovisas för 
Kommunstyrelsen senast 2013-11-25. 
_____________ 
 
Protokollsutdrag: 
Handikappföreningarnas Samarbetsorgan i Vänersborg 
Kommundirektören 
Ekonomikontoret 
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 § 179  Dnr  2013/252 
 
 

Ramnered-Gundlebo fiberförening med ansökan om kommunal 
borgen för byggande av fibernät  
 
Ärendebeskrivning  

Ramnered-Gundlebo fiberförening har i skrivelse 2013-06-20 ansökt om kommunal 
borgen för byggande av fibernät till medlemmarnas fastigheter. Föreningen har cirka 130 
medlemmar. Önskemål om borgen uppgår till 50 % av en beräknad total byggkostnad på 
3 500 000 Kr. 

Ekonomikontoret har i tjänsteutlåtande 2013-08-19 konstaterat att Vänersborgs kommun 
har haft en restriktiv inställning vad gäller att ingå borgensförbindelser till företag och 
föreningar. Ett borgensåtagande innebär att man tar på sig ansvar mot fordringsägaren, 
så som för egen skuld och innebär risk för förluster om borgensåtagandet behöver 
infrias.  

Av kommunallagens 2 kap 2 § framgår bland annat att Kommuner ska behandla sina 
medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat. Av 2 kap 8 § samma lag 
framgår, att Kommuner får genomföra åtgärder för att allmänt främja näringslivet i 
kommunen. Av andra stycket samma paragraf framgår att individuellt inriktat stöd till 
enskilda näringsidkare får lämnas bara om det finns synnerliga skäl för det.  

Det fibernät Ramnered-Gundlebo fiberförening avser att bygga riktar sig till och gynnar 
en tydligt avgränsad krets av fastighetsägare. En kommunal borgen till föreningen kan 
därför innebära konflikt med kommunallagens krav på ett allmänt ändamål och 
därigenom en överträdelse mot kommunallagens förbud mot gynnande av enskild. En 
ytterligare försvårande omständighet är att det idag saknas en tydlig policy för hur 
kommunen förhåller sig till privata initiativ vad gäller bredbandsutbyggnad, med 
åtföljande regelverk för hur ett eventuellt stöd kan utgå. 

 
Mot bakgrund av ovanstående och efter dialog med kommunstyrelsens presidium, 
avstyrker ekonomikontoret i sin skrivelse, att kommunal borgen lämnas. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då ekonomichefen Thomas 
Sannemalm informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 



 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

                    Kommunstyrelsen  Sammanträdesdatum Sida 

 2013-09-04 47 (67) 

 

_________________________________________________________________________________________________ 
 │ Justerandes sign   │ Utdragsbestyrkande 
 │ │                 │  │ 
 │           │ │  │ 
 │ │ │  │ 

 

 
 
 
Forts § 179   Dnr  2013/252 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inte medge kommunal borgen till Ramnered-Gundlebo 
fiberförening för byggande av fibernät till medlemmarnas fastigheter. 
_____________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Ramnered-Gundlebo fiberförening 
Ekonomikontoret
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 § 180  Dnr  2013/244 
 
 

Yttrande över regional plan för transportinfrastrukturen i Västra 
Götaland 2014-2025  
 
Ärendebeskrivning  
 
Västra Götalandsregionen har upprättat förslag till regional plan för transportinfrastruk-
turen i Västra Götaland 2014-2025. Planen redovisar förslag till investeringar, främst 
för regionala vägar och kollektivtrafikanläggningar. 
 
Remisshandlingar i ärendet finns på  
http://www.vgregion.se/upload/Regionutveckling/Infrastruktur-
IT/Infrastruktur/Remisshandlingar2013/Regional_plan_130610_remissversion.pdf 
 
Ärendet har överlämnats till Vänersborgs kommun för yttrande. Fyrbodals Kommunal-
förbund kommer att sammanställa medlemskommunernas yttranden i ett gemensamt 
yttrande att överlämnas till Västra Götalandsregionen. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-06 redovisat att Kommun-
styrelsen vid sammanträde 2008-12-03, § 280, tagit beslut om ett strategiskt dokument 
som redovisar viktiga infrastrukturobjekt i kommunen. Detta dokument är ett tjänsteut-
låtande daterat 2008-11-11, dnr 2008/428, bilaga 12. De i tjänsteutlåtandet redovisade 
infrastrukturobjekten, gäller fortfarande. Kommunstyrelseförvaltningen har i 
tjänsteutlåtande 2013-08-06, bilaga 13, redovisat en bedömning av den remitterade 
regionala planen för transportinfrastrukturen.   
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Planeringssekreteraren Lars Rudström och biträdande förbundsdirektören Christian 
Martins, Fyrbodals Kommunalförbund, informerade.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 
2013-08-06 och överlämnar denna till Fyrbodals Kommunalförbund som yttrande från 
Vänersborgs kommun. 
_____________  
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Forts § 180 Dnr  2013/244 
 
 
 
Bilaga: 
Bilaga 12 Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 2008-11-11 
Bilaga 13 Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 2013-08-06  
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Fyrbodals Kommunalförbund 
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 § 181  Dnr  2013/245 
 
 

Yttrande över nationell plan för transportsystemet 2014-2025
  
Ärendebeskrivning  
 
Trafikverket har upprättat förslag till nationell plan för transportsystemet 2014-2025. 
Innehållet i planförslaget har i stor utsträckning hämtats ur Nationell plan för transport-
systemet 2010-2021, Kapacitetsutredningen och de åtgärder som pekats ut i infrastruk-
turpropositionen och i regeringens direktiv om att upprätta förslag till nationell plan för 
transportsystemet 2014-2025. 
 
Remisshandlingar i ärendet finns på  
http://www.trafikverket.se/PageFiles/129095/forslag_till_nationell_plan_for_transports
ystemet_2014_2025_remissversion.pdf 
 
Ärendet har överlämnats till Vänersborgs kommun för yttrande. Fyrbodals Kommunal-
förbund kommer att sammanställa medlemskommunernas yttranden i ett gemensamt 
yttrande att överlämnas till Trafikverket. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-06 redovisat att Kommun-
styrelsen vid sammanträde 2008-12-03, § 280, tagit beslut om ett strategiskt dokument 
som redovisar viktiga infrastrukturobjekt i kommunen. Detta dokument är ett tjänsteut-
låtande daterat 2008-11-11, dnr 2008/428, bilaga 12. De i tjänsteutlåtandet redovisade 
infrastrukturobjekten, gäller fortfarande. Kommunstyrelseförvaltningen har i 
tjänsteutlåtande 2013-08-06, bilaga 13, redovisat en bedömning av den remitterade 
regionala planen för transportinfrastrukturen.   
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Planeringssekreteraren Lars Rudström och biträdande förbundsdirektören Christian 
Martins, Fyrbodals Kommunalförbund, informerade.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 
2013-08-06 och överlämnar denna till Fyrbodals Kommunalförbund som yttrande från 
Vänersborgs kommun. 
_____________   
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Forts § 181   Dnr  2013/245 
 
Bilaga  
Bilaga 12  Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 2008-11-11 
Bilaga 13 Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteutlåtande 2013-08-06   
 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Fyrbodals Kommunalförbund 
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 § 182  Dnr  2013/197 
 
 

Information om kongress 2015 med Sveriges Kommuner och 
Landsting  
 
Ärendebeskrivning  
 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har i skrivelse som kom in till Vänersborgs 
kommun 2013-04-29, informerat om att beslut tagits 2013-04-19  
att SKL:s valkongress genomförs 2015-04-24 i Stockholm 
att  SKL:s ordinarie kongress genomförs den 10-12 november 2015. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. Kommunstyrelsen beslutar utse kanslichefen 
Katrin Siverby att vara kommunens kontaktperson med SKL inför valet 2014. 
_____________ 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Sveriges Kommuner och Landsting 
Katrin Siverby
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 § 183  Dnr  2013/267 
 

Yttrande över samråd om Översiktsplan 2013 för Färgelanda 
kommun  
 
Ärendebeskrivning  
 
Färgelanda kommun har upprättat förslag till ny översiktsplan för Färgelanda kommun 
– ÖP 13. Syftet med planen är att ge vägledning för beslut om hur mark och vattenom-
råden ska användas på långs sikt och hur den byggda miljön ska utvecklas och bevaras.  
 
I sin västra del gränsar Vänersborgs kommun delvis till Färgelanda kommun. Förslag 
till översiktplan för Färgelanda kommun har överlämnats till Vänersborgs kommun för 
samråd. 
 
Remisshandlingarna finns på  
http://www.fargelanda.se/bygga-och-bo/planering/ny-oversiktsplan-op13/ 
 
Byggnadsförvaltningen har i skrivelse 2013-07-24, bilaga 14, kommenterat översikts-
planen och föreslagit att Kommunstyrelsen inte skulle ha något att erinra mot planen. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen har ingen erinran mot förslag till Översiktsplan för Färgelanda 
kommun, ÖP13. Kommunstyrelsen antar byggnadsförvaltningens skrivelse 2013-07-24 
att som kommunens yttrande översändas till Färgelanda kommun. Kommunstyrelsen 
konstaterar slutligen att när det gäller markanvändning och planering kring den 
gemensamma kommungränsen ser kommunen fram emot fortsatt dialog. 
_____________  
 
Bilaga 
Bilaga 14 Byggnadsförvaltningens skrivelse 2013-07-24 
 
 
Protokollsutdrag: 
Färgelanda kommun 
Byggnadsförvaltningen 
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 § 184  Dnr  2013/248 
 
 

Yttrande över verksamhetsplan och budget 2014 för Fyrbodals 
kommunalförbund  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunalförbundet Fyrbodal har i skrivelse som kom in till Vänersborgs kommun 
2013-06-20 överlämnat förslag till verksamhetsplan och budget för år 2014 för yttrande.  
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut.  
 
Förbundsdirektören Lars Lindén, Fyrbodals Kommunalförbund, informerade. 
 
Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunstyrelsen beslutar att inte ha något att erinra mot förslag till verksamhetsplan 
och budget för Fyrbodals kommunalförbund 2014  
_____________ 
 
 
Protokollsutdrag:  
Kommunalförbundet Fyrbodal 
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 § 185  Dnr  2013/265 
 
 

Yttrande över remiss om West Swedens framtida inriktning, 
organisation och finansiering  
 
Ärendebeskrivning  
 
West Sweden Ideell Förening beslutade på föreningsstämma 2012-11-09, § 8, att anta 
inriktningsbeslutet West Sweden – framtida organisation. Styrelsen fick i uppdrag att 
vid ordinarie stämma 2013 presentera ett beslutsunderlag rörande West Swedens 
framtida organisation i enlighet med inriktningsbeslutet. 
 
West Swedens styrelse beslutade 2013-04-03, § 9, att föreslå stämman att verksamheten 
i West Swden skulle drivas vidare i enlighet med ett alternativ 2 – med fokus på 
projektutveckling. Detta skulle ställas mot avveckling av verksamheten. Vid ordinarie 
föreningsstämma 2013-05-31, § 15, beslutade stämman om avveckling av verksam-
heten.  
 
Vid avveckling av verksamheten, det vill säga upplösning av föreningen, krävs ett 
enhälligt beslut på en stämma. Beslutet är även giltigt om det fattas på två på varandra 
följande stämmor.  
 
Eftersom beslutet vid föreningsstämman 2013-05-13 inte var enhälligt har West Sweden 
kallat till extra föreningsstämma 2013-10-31.   
 
West Sweden har överlämnat handlingar för ställningstagande av 
medlemskommunerna. Föreningen har även redovisat två alternativa svarsförslag, 
nämligen 
1. Vi har som avsikt att kvarstå som medlemmar i West Sweden Ideell Förening 
2. Vi har som avsikt att begära utträde ur West Sweden Ideell Förening. 
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2013-03-06, § 64, att ställa sig bakom 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse daterad 2013-03-05. Av skrivelsen framgår att 
Vänersborgs kommun ställer sig bakom scenario 2. ”Med fokus på projektutveckling av 
kommunal kärnkompetens”. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse 2013-08-09 föreslagit att Vänersborgs 
kommun skulle förorda ett utvecklat scenario 2 med ovan redovisad innebörd.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
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Forts § 185 Dnr  2013/265 
 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade arbetsutskottets förslag till beslut med viss revidering. 
 
Sedan överläggningarna avslutats ställde ordföranden det reviderade beslutsförslaget 
under proposition och fann att Kommunstyrelsen bifallit detta.  
 
Kommunstyrelsens beslut 

 
Kommunstyrelsen beslutar enligt West Swedens beslutsförslag nr 1: ”Vi har som avsikt 
att kvarstå som medlemmar i West Sweden Ideell Förening”. 
 
Kommunstyrelsen beslutar vidare att fortsatt förorda ett utvecklat scenario 2: ”Med 
fokus på projektutveckling av kommunal kärnkompetens”. 
_____________ 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
West Sweden Ideell Förening
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 § 186  Dnr  2013/200 
 

Fråga om deltagande i Leader Dalsland och Årjäng, 
programperiod 2014-2020  
 
Ärendebeskrivning  
 
"Landsbygdsprogrammet Leader” är sedan 2008 en del av EU:s jordbrukspolitik. Den 
övergripande visionen för Leader är att skapa ekonomisk tillväxt och därmed arbets-
tillfällen. 
 
Leader Dalsland Årjäng har i sin utvecklingsstrategi lagt fast fyra prioriterade områden: 
Entreprenörskap, Infrastruktur, Livskvalitet och Besöksnäring. En grundläggande tanke 
i strategin är att stärka området avseende sysselsättning och tillväxt genom ta tillvara de 
resurser som människor av olika kön, ålder och kulturell bakgrund, utgör.  
 
Nuvarande programperiod avslutas under 2013.  Arbete pågår inför programperioden 
2014 – 2020. Det nya landsbygdsprogrammet kommer liksom tidigare att som övergri-
pande mål stödja en hållbar ekonomisk, ekologisk och social utveckling av lands-
bygden. Landsbygdsprogrammet finansieras både från EU:s budget och nationellt. 
Jordbruksverket är förvaltningsmyndighet för programmet och Länsstyrelserna har ett 
formellt ansvar för administrationen av Leader. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse 2013-06-17 redovisat att Vänersborgs 
kommuns andel i Landsbygdsprogrammet Leader Dalsland Årjäng, har beräknats efter 
den del av befolkningen som 2008 bodde på landsbygden i norra delen av kommunen. 
Andelen beräknades till 6 936 personer vilket medförde en kostnad på 187 272 kronor 
per år. I kommunstyrelseförvaltningens ovan angivna skrivelse föreslås att Vänersborgs 
kommun skulle ingå i Leader Dalsland Årjäng 2014-2020.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att övriga i projektet ingående 
kommuner beviljar medel, ingå i Leader Dalsland Årjäng 2014-2020. Vänersborgs 
kommuns del i programmet för 2014 finansieras ur kommunstyrelsens förfogandean-
slag. Finansiering för resterande del av projektperioden får tas upp i budgetberedningen. 
_____________    
Protokollsutdrag: 
Leader Dalsland Årjäng 
Ekonomikontoret



 

    SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

                    Kommunstyrelsen  Sammanträdesdatum Sida 

 2013-09-04 58 (67) 

 

_________________________________________________________________________________________________ 
 │ Justerandes sign   │ Utdragsbestyrkande 
 │ │                 │  │ 
 │           │ │  │ 
 │ │ │  │ 

 

 § 187  Dnr  2013/194 
 

Fråga om deltagande i Leader Göta Älv under en ny program-
period  
 
Ärendebeskrivning  
 
"Landsbygdsprogrammet Leader” är sedan 2008 en del av EU:s jordbrukspolitik. Den 
övergripande visionen för Leader är att skapa ekonomisk tillväxt och därmed arbets-
tillfällen. 
 
Leader Göta Älv har i sin utvecklingsstrategi lagt fast fyra prioriterade områden: 
Entreprenörskap, Livskvalitet och Besöksnäring samt barn och ungdom – framtidens 
entreprenörer. En grundläggande tanke i strategin är att ta tillvara de resurser som 
människor av olika kön, ålder och kulturell bakgrund, utgör.  
 
Nuvarande programperiod avslutas under 2013.  Arbete pågår inför programperioden 
2014 – 2020. Det nya landsbygdsprogrammet kommer liksom tidigare att som övergri-
pande mål stödja en hållbar ekonomisk, ekologisk och social utveckling av lands-
bygden. Landsbygdsprogrammet finansieras både från EU:s budget och nationellt. 
Jordbruksverket är förvaltningsmyndighet för programmet och Länsstyrelserna har ett 
formellt ansvar för administrationen av Leader. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i skrivelse 2013-06-17 redovisat att Vänersborgs 
kommuns andel i Landsbygdsprogrammet Leader Göta Älv, har beräknats efter den del 
av befolkningen som 2008 bodde på landsbygden i den östra och södra delen av kom-
munen. Andelen beräknades till 6 919 personer vilket medförde en kostnad på 186 813 
kronor per år. I kommunstyrelseförvaltningens ovan angivna skrivelse föreslås att 
Vänersborgs kommun skulle ingå i Leader Göta Älv 2014-2020.  
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att övriga i projektet ingående kom-
muner beviljar medel, ingå i Leader Göta Älv 2014-2020. Vänersborgs kommuns del i 
programmet för 2014 finansieras ur kommunstyrelsens förfogandeanslag. Finansiering 
för resterande del av projektperioden får tas upp i budgetberedningen. 
_____________   
Protokollsutdrag: 
Leader Göta Älv 
Ekonomikontoret
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 § 188  Dnr  2013/258 
 
 

Fråga om deltagande i Earth Hour 2014  
 
Ärendebeskrivning  
 
Earth Hour (jordtimmen) är en internationell kampanj som uppmanar att under en 
timme i första hand släcka belysning och eventuellt stänga av icke-nödvändiga 
elektriska apparater för att uppmärksamma klimatfrågan. Kampanjen sker årligen sista 
lördagen i mars. Kampanjen drivs av Världsnaturfonden. 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2013-02-27, § 23, med anledning av 
en motion från Lutz Rininsland (V), uppdra åt Samhällsbyggnadsnämnden att inför 
Earth Hour 2014 göra en konsekvensanalys hur en nedsläckning skulle kunna göras vid 
idrottsarrangemang samt vilka belysningspunkter som finns i kommunen. Konsekvens-
analysen skulle redovisas för Samhällsbyggnadsnämnden oktober 2013. Fråga om 
deltagande i Earth Hour 2014 skulle därefter initieras hos Kommunstyrelsen.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i skrivelse 2013-05-28 redovisat ”Konsekvens-
analys – Nedsläckning Earth Hour 2014”.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde 2013-06-19, § 97, föreslagit att 
kommunen skulle delta i Earth Hour år 2014. Av beslutet framgår att nämnden föreslog 
total nedsläckning av gatubelysningen, med konsekvensen att vissa områden eventuellt 
kunde förbli snedsläckta resterande del av natten. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 
vidare uppdra åt sin förvaltning att efter medverkan i Earth Hour 2014 göra en 
utvärdering av nedsläckningen samt kostnader m m inför år 2015. 
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då gatuchefen Elisabeth 
Linderoth informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Gatuchefen Elisabeth Linderoth informerade. 
 
Ordföranden meddelade Lena Eckerbom Wendel (M) och Anders Forsström (M) rätt att 
lämna en protokollsanteckning, se bilaga 15.  
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Forts § 188   Dnr  2013/258 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar redovisad konsekvensanalys och beslutar att Vänersborgs 
kommun ska delta i Earth Hour 2014.   
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt Samhällsbyggnadsnämnden att genomföra kampanjen på 
det sätt nämnden finner möjligt. Finansiering av kampanjen med eventuella  konse-
kvenser, får ske inom nämndens budgeterade medel.  
 
Kommunstyrelsen beslutar slutligen att utvärdering av Earth Hour 2014, ska redovisas 
för Kommunstyrelsen.    
 
_________   
 
 
Noteras 
Noteras att Lena Eckerbom Wendel (M) och Anders Forsström (M) meddelade att de 
inte deltog i beslutet. 
 
 
Bilaga  
Bilaga 15 Protokollsanteckning av Lena Eckerbom Wendel (M) och  
  Anders Forsström (M) 
 
 
 
 
 
Protokollsutdrag:  
Samhällsbyggnadsnämnden
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 § 189  Dnr  2012/197 
 

Yttrande över samråd avseende detaljplan för Cypressen 17  
m fl, Vänersborgs kommun  
 
Ärendebeskrivning  
 
Planområdet utgörs till största delen av fastigheten Cypressen 17, som ligger i 
anslutning till den tidigare Huvudnässkolan och kulturaxeln i central Vänersborg. I 
söder avgränsas planområdet av Drottninggatan och i öster av Östergatan. Detaljplanen 
omfattar ca 4 000 kvadratmeter.  
 
Syftet med detaljplanen är att befintlig skolbyggnad på Cypressen 17 ska kunna ersättas 
med bostadsbebyggelse och centrumverksamheter i flerbostadshus. Planförslaget tillåter 
byggnation av ett bostadshus i vinkel utmed Drottninggatan och Östergatan. Utöver det 
finns en byggrätt om totalt 350 kvadratmeter på gården som antingen kan användas för 
bostäder eller för komplementbyggnader såsom garage eller carport. Parkering är även 
tillåtet under mark. Tillkommande bebyggelse ska utformas på sådant sätt att den 
ansluter väl till omgivande kvartersbebyggelse.   
 
Förtätning med bostäder och verksamheter i det aktuella läget sammanfaller väl med 
kommunens vision om att nya bostäder ska placeras centrumnära, grönnära och sjönära. 
 
Planförslaget är utställt för samråd enligt 5 kap 11 § plan- och bygglagen under tiden 
2013-08-05 – 2013-09-25. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteutlåtande 2013-08-06 gjort bedömningen att 
planen väl motsvarar det uppdrag som lämnats, varför inga synpunkter finns på detalj-
planen. Kommunstyrelsen föreslås godkänna upprättat förslag till detaljplan.  
 
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då planarkitekten Helena 
Bråtegren och förvaltningschefen Sophia Vikström informerade.  
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Planarkitekten Helena Bråtegren informerade.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna upprättat förslag till detaljplan för Cypressen 17 m fl. 
_____________  
Protokollsutdrag: 
Byggnadsnämnden
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 § 190  Dnr  2011/207 
 
 

Avrapportering av utveckling av Holmen-området, Projekt 
Wargön  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2011-05-04, § 128, bland annat att se 
positivt på att sälja hela eller delar av ”Holmenfastigheten” med undantag av den del 
kommunen skulle behålla för att bygga hamn. Kommunen skulle också arbeta för att 
området skulle ge arbetstillfällen. 
  
Hösten 2011 anlitades konsult för arbetet med att utveckla tidigare Holmenområdet i 
Vargön.  
 
Arbetet med utveckling av Holmen-området har kontinuerligt redovisats för Kommun-
styrelsen. 
  
Ärendet har beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott då ordföranden Gunnar Lidell (M) 
och kommundirektören Ove Thörnkvist informerade. 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ett förslag till avsiktsförklaring med tillhörande karta, bilaga 16, mellan Innovatum AB, 
Re:newcell AB och Vänersborgs kommun, har upprättats och redovisades för Kommun-
styrelsen vid dagens sammanträde. Av avsiktsförklaringen framgår att målet för mark-
området Wargön är att skapa ett nytt verksamhetsområde med profilen energi, miljö och 
innovation. Re:newcell har utvecklat en teknologi för återvinning av textilier som i en 
pilotanläggning kunde förläggas till Wargön. 
 
Parterna träffade 2012-05-13 en avsiktsförklaring med ovan angivna målsättning. Av-
siktsförklaringarna har förlängts vid två tillfällen. 
 
Den nu föreslagna avsiktsförklaringen skulle gälla från det att den undertecknats av de 
tre parterna och fram till och med 2014-12-31. 
 
Konsulten Stig Fredriksson och förvaltningschefen Sophia Vikström informerade. 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Anders Forsström (M) yrkade bifall till förslaget. 
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 Forts § 190 Dnr  2011/207 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 
Kommunstyrelsen beslutar ställa sig bakom avsiktsförklaringen med tillhörande karta, 
bilaga 16, och uppdrar åt kommundirektören att underteckna densamma. Kommun-
styrelsen konstaterar att avsiktsförklaringen ska gälla från det att den undertecknats av 
de tre parterna och fram till och med 2014-12-31. 
_____________  
 
 
 
 
Noteras 
Noteras att Per Sjödahl (MP) meddelade att han inte deltog i beslutet. 
 
 
 
 
 
Bilaga 
Bilaga 16 Avsiktsförklaring med tillhörande karta 
 
 
 
 
Protokollsutdrag: 
Kommundirektören som har att informera berörda
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 § 191  Dnr  2013/23 
 
 

Delegationsbeslut  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunkansliet har lämnat förteckning över delegationsbeslut som kommit in för att 
redovisas vid Kommunstyrelsens sammanträde den 4 september 2013, bilaga 17. 
    
Kommunstyrelsens beslut  
  
Kommunstyrelsen noterar redovisningen och lägger förteckningen till handlingarna.   
_____________ 

 
 
 
 
Bilaga 
Bilaga 17 Lista över delegationsbeslut
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 § 192  Dnr  2013/22 
 
 

Meddelanden  
 
Ärendebeskrivning  
 
Kommunkansliet har ingivit förteckning över skrivelser och meddelanden som kommit 
in för anmälan vid Kommunstyrelsens sammanträde den 4 september 2013, bilaga 18.  
 
KKoommmmuunnssttyyrreellsseennss  bbeesslluutt    
 
Kommunstyrelsen noterar informationen och lägger förteckningen till handlingarna.  
_____________ 
 
 
 
Bilaga 
Bilaga 18    Lista över meddelanden 
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 § 193  Dnr  2013/63 
 
 

Uppsägning av avtal gällande samverkan inom Gymnasieom-
rådet Fyrbodal samt antagande av avsiktsförklaring  
 
Ordföranden tillfrågade Kommunstyrelsen om ärendet kunde tas upp till prövning vid 
dagens sammanträde, utan tidigare beredning i Kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Kommunstyrelsen godkände detta.  
 
Ärendebeskrivning  
 
Fyrbodals kommunalförbund har sedan 2004 ett avtal mellan kommunerna kring 
samverkan inom gymnasieområdet.  
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde 2005-04-15, § 16, bland annat att 
ställa sig bakom förslag till ”Avtal om samverkan inom gymnasieskolan m m i 
Fyrbodal”.  Detta avtal föreslås av direktionen för Fyrbodals kommunalförbund, att 
upphöra per den 30 september 2013. 
 
En avsiktsförklaring avseende samverkan inom utbildningsområdet har varit ute i 
medlemskommunerna på remiss.  
 
Barn och ungdomsnämnden beslutade 2013-03-18, § 26, att inte ha någon erinran mot 
förslaget till avsiktsförklaring. Kommunstyrelsen har därefter vid sammanträde  
2013-04-03, § 86, beslutat att inte ha någon erinran mot det redovisade förslaget till 
avsiktsförklaring. Det slutgiltiga dokumentet har godkänts av Beredningen Utbildning 
Fyrbodal.  
 
Direktionen för Fyrbodals kommunalförbund beslutade 2013-06-13 att rekommendera 
medlemskommunerna att säga upp avtal gällande samverkan inom gymnasieområdet 
samt att anta ”Avsiktsförklaringen avseende samverkan om utbildningsområdet”. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har i tjänsteskrivelse 2013-08-29 redovisat att avsiktsför-
klaringen innebär, att den gemensamma utgångspunkten är att samverka inom områden 
där samverkan ger fördelar. Beroende på kommunernas förutsättningar kan intresse och 
utvecklingsbehoven variera men avsiktsförklaringen gäller så länge medlemskommu-
nerna finner den ändamålsenlig och därför respekterar den.  
 
Ärendet har utan beredning i Kommunstyrelsens arbetsutskott, överlämnats till 
Kommunstyrelsen för bedömning. 
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Forts § 193   Dnr  2013/63 
 
 
Kommunstyrelsens behandling av ärendet 
 
Ordföranden redovisade förslag till beslut. 
 
Utvecklingschefen Nina Schmidt informerade. 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige   
 
Kommunfullmäktige beslutar säga upp avtal gällande samverkan inom 
gymnasieområdet Fyrbodal. 
 
Kommunfullmäktige beslutar vidare anta Avsiktsförklaring, bilaga 19, avseende 
samverkan om utbildningsområdet. 
_____________ 
 
 
 
 
 
 
Bilaga  
Bilaga 19 Avsiktsförklaring 


